

## Internationaler Tag der Country-Musik International Country Music Day

Klaus Kietzmann  
EAASDC Honorary Lifetime Member

The International Country Music Day is celebrated every year on September 17th. September 17th is the birthday of the legendary "Hank" Williams, who was one of the most important and influencing country musicians, particularly often. And in America the National Country Music Day is celebrated on July 4th.

Next year our club callers could celebrate these days by playing this music style, which is connected closely with the origin of square and round dancing.

I suppose most square dancers have already danced to titles like "Fox on the run", "Neon Moon", "The Great Gatsby" or "More of you".

And whoever thinks that country music is old-fashioned should notice that new titles continue to be regularly produced. Personally, I have very special relationship to country music. Since my time as a teenager I like to hear this music style. In my university town of Tübingen I could visit my first live concerts. Completely enthusiastic I gained an insight during a course on "International folk dances" that Square Dance can be danced to country music.

Since the performances of Johnny Cash, Truck Stop, Texas Lightning, Boss Hoss, Tom Astor, Linda Feller, John Denver

Am 17.9. wird jährlich weltweit der Internationale Tag der Country-Musik gefeiert. Der 17. September ist der Geburtstag des legendären „Hank“ Williams, der als einer der einflussreichsten und wichtigsten Country-Musiker gilt. Und am 4. Juli wird jährlich der amerikanische Tag der Country-Musik gefeiert.

Unsere Clubleader könnten im nächsten Jahr diese Tage entsprechend feiern, indem sie besonders häufig diese Musikrichtung, die ja eng mit den Ursprüngen des Square und Round Dance verbunden ist, abspielen.

Ich denke, die meisten Square Dancer haben schon nach Titeln wie „Fox On The Run“, „Neon Moon“, „The Great Gatsby“ oder „More of you“ getanzt.

Und wer meint, Country-Musik sei altmodisch, der sei daran erinnert, dass ständig neue Titel produziert werden.

Ich persönlich habe ein ganz besonderes Verhältnis zur Country-Musik. Schon seit Teenagerzeiten höre ich gerne diese Musikrichtung. Und in meinem Studienort Tübingen konnte ich die ersten Livekonzerte hören. Vollends begeistert war für mich die Erkenntnis im Studentenkurs „Internationale Folkloretänze“, dass man zu Countrymusik Square Dance tanzen kann.

and Gunter Gabriel country music is well known in Germany and Europe, too.

Only insiders know musicians like Dave Dudley, Hank Snow, Charley Pride, Jimmie Rodgers, Willie Nelson, Dolly Parton, Loretta Lynn, Garth Brooks, Kenny Rogers, Dolly Parton, Bellamy Brothers or Bobby Bare.

The group Truck Stop sang the title Square Dance Darling with a row of SD calls in 1990.

Responsible for the special sound of country music are the instruments banjo, fiddle and steel guitar as already Truck Stop found out.

Those who would like to know more about country music should have a look in Wikipedia and will find there a lot of information about the various styles and musicians.

As an ideal combination, I've experienced the afterparty at a spring jamboree in Dachau when the Zugspitz Promenader Band played country music and their front man Hans called live square dance. You can read in the Bulletin November 2012 p. 55ff a report about a tour of a group of square dancers to the "Home of Country Music" Nashville (Tennessee). Heinz Kaikl gave an interesting overview about country music in his article "Do we dance like cowboys?" in the Bulletin March 2013 p. 74ff.

Seit den Auftritten von Johnny Cash, Truck Stop, Texas Lightning, Boss Hoss, Tom Astor, Linda Feller, John Denver und Gunter Gabriel ist Country-Musik auch in Deutschland und Europa allgemein bekannt. Truck Stop sang einst „Ich möcht' so gern Dave Dudley hör'n... 'n richtig schönen Countrysong.“

Dagegen kennen nur Insider Musiker wie Dave Dudley, Hank Snow, Charley Pride, Jimmie Rodgers, Willie Nelson, Dolly Parton, Loretta Lynn, Garth Brooks, Kenny Rogers, Dolly Parton, Bellamy Brothers oder Bobby Bare.

Die Gruppe Truck Stop sang 1990 den Titel Square Dance Darling mit einer Reihe von SD Calls.

Prägend für den speziellen Klang der Country Musik sind die Instrumente Banjo, Fiddle und Steel Guitar, wie schon Truck Stop feststellte.

Wer mehr über Country-Musik wissen möchte, findet bei Wikipedia ausführliche Informationen über die verschiedenen Stilrichtungen und Interpreten.

Als eine ideale Kombination empfand ich die Afterparty bei einer Spring Jamboree in Dachau mit dem Konzert der Zugspitz Promenader Band, bei dem ihr Frontmann Hans live zu Countrymusik Square Dance callte.

Einen Bericht über eine Reise einer Gruppe von Square Dancern ins „Home of Country Musik“ Nashville (Tennessee)

Similar days concerning one single music style are the UNESCO International Jazz Day on April 30th and the American National Rock'n'Roll Day on July 9th.

Translated by the author himself.

kann man nachlesen im Bulletin November 2012 S. 55ff.

Einen lesenswerten Überblick über die Entwicklung der Country-Musik gab Heinz Kaikl in seinem Artikel „Tanzen wir wie die Cowboys?“ im Bulletin März 2013 S. 74ff.

Ähnliche Tage, die einem bestimmten Musikstil gewidmet sind, sind der UNESCO Welttag des Jazz am 30. April und der US-amerikanische Tag des Rock'n'Rolls am 9. Juli.

---